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Z Á Z N A M  
 

ze zasedání mimořádné 82. Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR, 
které se konalo dne 2. února 2010 na Úřadu vlády ČR 

 
 

Přítomni: dle prezenční listiny 
 

Program 
 

1. Projednání materiálu „Upravený návrh krátkodobých opatření pro východiska 
z krize  a řešení jejích důsledků“. 

 
Podkladové materiály: 
K bodu 1:  Podkladový materiál sociálních partnerů ve spolupráci s vládou ČR 
 
Přílohy: 
• Prezenční listina 
 

Průběh jednání 
 

Zasedání zahájil a řídil předseda vlády ČR a předseda Rady hospodářské a sociální 
dohody ČR Ing. Jan Fischer, CSc. (dále předsedající). Přivítal přítomné a zrekapituloval 
průběh dosavadních jednání. Na jednání  81. Plenární schůze RHSD ČR došlo ke shodě ve 
dvou věcech. Vláda předkládá svůj dokument, za kterým si stojí, hledá na něm shodu a ten 
bude předložen vládě 8. 2. 2010. Dalším dokumentem je materiál předložený sociálními 
partnery, který obsahuje krátkodobá opatření, která je možno odpracovat ještě ve funkčním 
období této vlády, jsou nepolitická a u nich je třeba najít obecnou shodu. Ocenil společnou 
dohodu, že k dopracování materiálu se sejde Pracovní tým RHSD ČR pro hospodářskou 
politiku v reprezentativní podobě a dokument projedná. Výsledek je dnes předložen.  Jde o 
37 bodů, kde došlo ke shodě všech tří stran. Je určena i odpovědnost a předpokládá se 
spolupráce sociálních partnerů. Ocenil dosavadní práci a poděkoval všem za dohodu. 
Vyjádřil uspokojení s tím, že tento dokument je předložen ke schválení Plenární schůzi 
RHSD ČR a bude možno s ním vystoupit společně na veřejnost. 

Za stranu zaměstnavatelů vystoupil s úvodním slovem viceprezident SP ČR Ing. 
Jaroslav Hanák. Poděkoval za konečnou shodu, i když cesta  byla složitá a trvala tři měsíce. 
Existují dva materiály. Jeden vládní, který je odkazem vlády Ing. Jana Fischera a druhý ryze 
tripartitní. Rozhodující je čas. Ekonomika je nadále v krizi, stále chybějí zakázky, zvyšuje se 
nezaměstnanost, trvá platební neschopnost. Poděkoval za postoj vlády, která rychle 
reagovala na požadavek sociálních partnerů, směřující k vyššímu tlaku vlády na bankovní 
sektor v problematice financování výroby. Představitelé bankovního sektoru pozitivně 
reagovali na postoj představitelů vlády. Konstatoval, že materiál je kompromisem a ocenil, že 
se tam dostali takové záležitosti, jako je obnova elektrárny Prunéřov, výstavba jezů na Labi, 
akce zelená úsporám a další. Na závěr doporučil provést kontrolu plnění přijatých opatření 
v měsíci dubnu, ale materiál neuzavírat. 

Za stranu zaměstnanců jako první s úvodním slovem vystoupil předseda ČMKOS Milan 
Štěch. Konstatoval, že nemá žádné výhrady k tomu co zaznělo, jak ze strany předsedajícího, 
tak ze strany Ing. Jaroslava Hanáka. Vyslovil pouze nesouhlas s tím, jak media negativně 
prezentovala závěry 81. Plenární schůze RHSD ČR. Nejcennější dle jeho názoru je, že byl 
vyslán signál, že účastníci sociálního dialogu jsou schopni se dohodnout a odložit záležitosti, 
které je rozdělují.  

Se žádostí, aby bod pod čarou byl zařazen jako bod 38 materiálu, vystoupil předseda 
KZPS Jan Wiesner. 
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Tento požadavek podpořil i Jaroslav Zavadil, místopředseda ČMKOS. Dále doporučil, 
aby v materiálu byly jasně určeny odpovědnosti za jednotlivé body a přihlédnout při 
dopracování konvergenčního programu k předloženému materiálu, nebo k některým jeho 
bodům. Předpokládá, že do práce na plnění jednotlivých bodů materiálu se zapojí i pracovní 
orgány RHSD ČR. 

Na připomínky reagoval předsedající. Souhlasil s potřebou určit odpovědnost. 
Materiál bude projednán společně s vládním materiálem na vládě a usnesením vlády budou 
odpovědnosti určeny. Konvergenční program má svou pevnou strukturu, ale poznámku o 
přijatých opatřeních a o shodě na tripartitní úrovni tam doporučuje zařadit. 

Dále vystoupil Josef Středula, předseda OS Kovo. Rovněž ocenil průběh jednání a 
konečnou dohodu. Doporučil využít stejný mechanismus při projednávání strategie EU 2020. 
Důležité je, aby k projednávání zásadních materiálů byli přizváni sociální partneři. Doporučil 
specifikovat odpovědnost, rozpracovat jednotlivé body. 

Ministr životního prostředí JUDr. Jan Dusík připomněl  některé záležitosti, kdy MŽP ČR 
vyšlo vstříc požadavkům. Například jezy na Labi, nebo opatření z ekoauditu. Problém vidí 
v bodu 14 (dostavba Temelína a obnova Prunéřova). Domnívá se, že by tam neměla být 
zmíněna přímá podpora dostavby, ale že vláda bude pokračovat v přípravách. K aktualizaci 
státní energetické koncepce se domnívá, že nepatří ke krátkodobým opatřením. 

Na vystoupení reagoval předsedající. K bodu 38 nemá výhrady. U dostavby Temelína 
jsme na úplném začátku. 

Následně vystoupili Jaroslav Zavadil, JUDr. Zdeněk Černý, Ing. Jaroslav Hanák a Milan 
Štěch. Upozornili, že materiál by měl být apolitický a bod k podpoře dostavby Temelína by 
měl v materiálu zůstat i když se této vlády až tak netýká. 
Na tyto názory reagoval ministr průmyslu obchodu Ing. Vladimír Tošovský. Upozornil, že již 
nyní bylo, pro dostavbu Temelína, provedeno hodně práce a utraceno velké množství 
finančních prostředků. 

Dále vystoupili Ing. Miroslav Jirovský, Ing. Václav Matyáš,  Stanislav Antoniv,            
Ing. Zdeněk Liška a Ing. Jaromír Schubert. Jejich vystoupení se týkala zpřesnění textu 
v bodu 33, případně jeho rozšíření, investic týkajících se Temelína a kompromisu, který byl 
v bodech 13, 14 a 15 dohodnut.  Zmínili se o rizikových přirážkách a poplatcích v bankovním 
sektoru, zdanění OSVČ a doporučili spoluúčast sociálních partnerů při řešení jednotlivých 
bodů materiálu. 

Na diskuzi reagovali předsedající, ministr dopravy Ing. Gustáv Slamečka a ministr 
životního prostředí JUDr. Jan Dusík.  

V závěru se diskutující shodli na spoluúčasti sociálních partnerů na plnění úkolů tohoto 
materiálu, na tom, že se do textu již nebude zasahovat a souhlasili s kontrolou přijatých 
opatření  v termínu 22. dubna 2010. 

 
Závěr 

 
Rada hospodářské a sociální dohody ČR po projednání materiálu „Návrh 
krátkodobých opatření pro východiska z krize a řešení jejích důsledků“ 

 
b e r e     materiál na vědomí; 
 
r o z š i ř u j e  materiál o bod 38.: Sociální partneři podporují návrh Aktualizace  
                         státní energetické koncepce, zpracované MPO ČR a doporučují    
                         vládě její přijetí; 
 
ž á d á        provést kontrolu opatření přijatých v předloženém materiálu na     
                         Plenární  schůzi RHSD ČR dne 22. dubna 2010.  
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